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Woord van de rector 
 
Beste ouders en verzorgers, 
  
Wat is er weer veel gebeurd in de achterliggende maanden. Onze brugklassers zijn door de eerste 
spannende fase van nieuwkomers heen en hebben hun plek gevonden in de school. In de 
praktijkafdelingen hebben leerlingen kennisgemaakt met een beroepsomgeving waarin zij mogelijk 
later gaan werken. Voor ouderejaars zijn de eerste toetsen in de toetsweek gemaakt. We hebben de 
eerste leerlingbesprekingen achter de rug en met velen van u zijn de resultaten besproken.  
 
Maar er was natuurlijk meer dan dat alleen. Veel daarvan krijgt u wel mee via uw zoon of dochter, 
maar ook achter de schermen is er nogal wat activiteit. Zo bereidt ons hele team zich voor op het 
nieuwe onderwijs van Pieter Zeeman door studietrajecten te volgen en te experimenteren. 
Werkgroepen zijn bezig met de uitwerking van een aantal thema’s. U moet dan denken aan het 
gebruik van ICT en een digitaal portal, aan de manier waarop wij leerlingen toetsen, aan het nieuwe 
lesrooster en de dagindeling, aan onderwijs op maat en een aanbod voor meer- en hoogbegaafde 
leerlingen. Er wordt ook nagedacht over de vorming van onze leerlingen in het kader van burgerschap 
en sociale integratie: gedachten over levensbeschouwelijke oriëntatie, ethische vaardigheden en 
filosofische bekwaamheid. Er is veel contact met de basisscholen op Schouwen-Duiveland en dat 
heeft tot het nieuwe initiatief geleid dat wij Pieter Zeeman Experience noemen.  
 
De nieuwbouw zit in de fase van de aanbesteding, het proces loopt nog steeds op koers. Er gaat veel 
om in Pieter Zeeman. Het zijn mooie sporen van ontwikkeling die zullen leiden tot toekomst bestedig 
thuis nabij onderwijs in een prachtig schoolgebouw.  
 
Namens het team van Pieter Zeeman wens ik u allen een fijne kerstvakantie toe! 
 
En voor nu, veel plezier bij het lezen van deze nieuwsbrief. 
 
 
 
 
 
 
Peter van der Gaag 
Rector 
 
 
 
 
 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Laura Plu 
 
Op vrijdag 30 november jl. overleed onze medewerker Laura Plu.  
 
Als ik uit het trappenhuis kwam, door de klapdeuren op de eerst 
verdieping, keek ik altijd even schuin het LPZ in. Daar zat dan Laura 
achter haar bureau, bezig met de verzuimadministratie. We hadden 
even oogcontact, zwaaiden en gingen verder. ’t Is nu vreemd leeg 
daarachter dat bureau, ook al zitten daar nu andere collega’s om het 
werk te doen.  
 
Vanaf september 2003 is Laura in dienst geweest van onze school. 
Voordat zij bij ons kwam werken was zij zweminstructrice en werkte zij 
bij de Stadbakkerij Zierikzee. Samen met Nel, Yolanda, Carolien en 
Ellen vormde zij een team van receptie en verzuimadministratie. Haar 
werkplek wandelde wat door het gebouw: de oude conciërge ruimte, de centrale hal, later het 
auditorium en uiteindelijk het LPZ. We wisten allen dat Laura zwak van gezondheid was. Regelmatig 
moest zij zich ziekmelden. Als het weer even ging, kwam ze naar school. Dat we haar zo abrupt 
zouden moeten missen hadden we niet gedacht. Haar overlijden heeft ons overvallen en diep 
getroffen.  
 
De familie heeft ervoor gekozen het afscheid in eigen kring te houden. Op school hebben wij een 
gedenkplek voor haar ingericht met een condoleanceboek. Dinsdag 11 december jl. hebben wij dat 
boek gesloten, in aanwezigheid van René haar man en vrijwel het hele team van Pieter Zeeman.  
We lazen het gedicht op de eerst pagina van het boek en waren een moment stil. Daarna heeft ieder 
René persoonlijk gecondoleerd. We denken met dankbaarheid terug aan alles wat Laura Plu voor 
onze school heeft betekend en wensen haar man, kinderen en kleinkinderen veel sterkte toe. 
 
 
 

 
Als een duif 

Opvliegt 
Neemt geen geluid 
Haar plaats nog in: 

Eensklaps 
En wit 

Laat zij slechts 
Verte 

In ons achter 
 
 
 
  



 

 
 
 
 
 

Vanuit het Roosterbureau 
 
Ons rooster wordt gemaakt in het programma Zermelo. Tot 7.30 uur worden de laatste wijzigingen 
verwerkt. Dan is bekend hoe laat de 1e les begint. Er kunnen gedurende de dag ook nog wijzigingen 
plaatvinden. Indien nodig wordt de klas hierover persoonlijk geïnformeerd. 
 
Naast Zermelo hebben we ook Magister. Dit programma is bedoeld om de cijfers en de aan-
/afwezigheid van leerlingen te registeren. Hoewel het rooster vanuit Zermelo ook in Magister gezet 
wordt, kan het, door technische zaken, voorkomen dat dit niet altijd gelijk op loopt. Vandaar dat we 
adviseren voor de actuele roosterzaken altijd in Zermelo te kijken en met regelmaat de Zermelo-app 
op de telefoon te verversen. 
 

Tweede plaats Onderwijsprijs Zeeland 2017-2019 
 
Vorig jaar hebben de brugklassen onder de bezielende leiding van mevrouw Den Haan een geweldige 
projectweek gehad over het Amazonegebied. Docenten en leerlingen hebben toen genoten van een 
inspirerende week vol slangen en Ara’s en van de lessen die de hele week allemaal te maken hadden 
met het Amazonegebied. Het auditorium was veranderd in een jungle met lianen en er waren zelfs 
een aantal docenten die zich niet in konden houden en de week als indiaan door het leven gingen. 
 
Dit Amazoneproject werd genomineerd voor de Onderwijsprijs Zeeland 2017-2019. Op 14 november 
togen acht docenten en zes leerlingen naar het provinciehuis in Middelburg om een presentatie over 
dit project te geven en om de eventuele prijs in ontvangst te nemen. 
 
Terwijl iedereen een reëel beeld had van de te winnen prijs, nam de spanning naarmate de dag 
vorderde toe. Er werd een tentoonstelling van gemaakte werken ingericht tussen de andere scholen 
die genomineerd waren, waarna we in de filmzaal verwacht werden om het project te presenteren.  
 
Pieter Zeeman was als laatste aan de beurt, maar mevrouw Den Haan zorgde voor een onvergetelijk 
betoog. Serieus, enthousiast, maar natuurlijk ook met humor vertelde zij hoe het project ontstaan is en 
uiteindelijk door iedereen beleefd werd. Ze vertelde onder andere dat ze zelf graag een krokodil in 
school had gehad, maar dat de directie dit toch wat gevaarlijk vond, waardoor het project ging leven.  
 
Het beeld en geluid dat Peter van Bregt erbij afspeelde, maakte de presentatie een belevenis. 
 
Pieter Zeeman eindigde als goede tweede na het Centrum voor Toptechniek in Terneuzen, een 
project waarbij drie scholen samen een techniekcentrum hebben opgericht. Het is prachtig dat wij 
achter dit grootschalige en prestigieuze project zijn geëindigd.  
 
De jury sprak over een inspirerend project: ‘De jury is zeer gecharmeerd van deze inzending. 
Amazone is top, een schoolvoorbeeld van breed en geïnspireerd onderwijs. Het is zeer origineel om 
‘overgebleven’ lessen een nuttig doel te geven: een vakoverstijgend project, waarbij alle vakken van 
de brugklas een gezamenlijk thema hebben... Een dergelijk project geeft onderwijs diepgang en maakt 
het betekenisvoller. Het is duidelijk dat de school veel energie in het geheel heeft 
gestoken…Daarnaast spat de creativiteit van het project af.’ 
 
Wij zijn trots, trots op mevrouw Den Haan die de grote kartrekker was en het project fantastisch heeft 
gepresenteerd, trots op Peter van Bregt die voor prachtig beeld- en geluidmateriaal heeft gezorgd, 
maar zeker ook trots op alle docenten en leerlingen die zich in hebben gezet en hebben genoten van 
dit project. Een project als dit kan alleen slagen met een brede inzet. Het lovende juryrapport is voor 
heel Pieter Zeeman bedoeld. Dus eenieder die zijn of haar steentje heeft bijgedragen: Gefeliciteerd 
met deze prijs en geniet mee! 
 
Marije Driessen 



 

 

 
 
 
Pieter Zeemanprijs en Gouden Pieter uitgereikt 

Bij Airpack, producent van luchtcompressors en –drogers voor wereldwijde toepassingen, werden 
donderdag 22 november de Pieter Zeemanprijs en de Gouden Pieter uitgereikt. 
De Pieter Zeemanprijs, een bedrag van 2500 euro, werd uitgereikt aan degene die de beste 
afstudeerscriptie natuurkunde heeft geschreven aan de Universiteit van Amsterdam. De prijs, die om 
de twee jaar wordt overhandigd, wordt beschikbaar gesteld door de stichting Pieter Zeeman, maar 
toegekend door de UvA. De winnaar van de Pieter Zeemanprijs 2018 voor studenten natuurkunde aan 
de Universiteit van Amsterdam is Mart Pothast. Zijn scriptie gaat over kosmische elektromagnetische 
straling en de verspreiding door ons melkwegstelsel. De prijs werd overhandigd door Ben van Linden 
van den Heuvell, hoogleraar aan de Amsterdamse universiteit. 

Naast de Pieter Zeemanprijs werd ook de Gouden Pieter uitgereikt door burgemeester Rabelink aan 
Susanna Engelen en Sarah van Dalen, vorig jaar leerlingen in vwo 6. Beiden studeren nu 
geneeskunde in Rotterdam. Zij hebben in samenwerking met Fysant Praktijk voor Fysiotherapie in 
Zierikzee hun profielwerkstuk gemaakt met de titel ‘Hartfrequentie bij een inspanning’. Zij ontvingen 
een speciaal beeldje, de ‘Gouden Pieter’, en ieder een bedrag van 250 euro. 

Behalve lof voor de prijswinnaars werd het belang van samenwerking tussen onderwijs, overheid en 
bedrijfsleven benadrukt door burgemeester Rabelink en rector Peter van der Gaag: ‘Je hebt elkaar 
nodig om te excelleren.’ 

Piet van Gelder 

Gastles burgemeester Rabelink voor mavo 4 
 
Bij de opening van Living Lab Het Zout in Pontes Pieter Zeeman liet burgemeester Gerard Rabelink 
zich ontvallen dat het onderwijsbloed kruipt waar het niet gaan kan, en dat hij vanuit zijn 
onderwijsverleden (hij was directeur van meerdere basisscholen) enthousiast werd van een bezoek 
aan de school. Dat liet de school zich geen twee keer zeggen en dus werd de burgemeester 
uitgenodigd om een gastles te verzorgen. Op maandag 10 december verzorgde een gastles voor 
leerlingen uit mavo 4.  
 
De bedoeling van de les is meteen duidelijk: natuurlijk zal hij zelf wat vertellen, maar hij wil vooral in 
gesprek met de leerlingen. De komst van het nieuwe schoolgebouw blijkt een mooie ingang om de 
werking van de lokale politiek uit te leggen; als men het erover eens is dat de school belangrijk is en 
behouden moet blijven voor het eiland, welke stappen moeten dan gezet worden om die nieuwbouw 
te realiseren? Een leerling geeft aan dat hij graag meer voetbalveldjes zou zien in Zierikzee: sparrend 
met de klas legt Rabelink uit hoe je van zo’n wens naar een heus voetbalveld zou kunnen komen. 
 
Alle leerlingen in deze klas zullen stemgerechtigd zijn bij de volgende gemeenteraadsverkiezingen 
over ruim drie jaar. Tijdens de les blijkt echter dat een flink deel van hen niet van plan is te gaan 
stemmen tegen die tijd. Ze denken dat hun stem toch geen invloed heeft. Met concrete voorbeelden 
over bijvoorbeeld kapotte fietspaden laat Rabelink zien hoe hun stem wel degelijk invloed kan 
uitoefenen. 
 
Bij het stellen van vragen blijkt een aantal thema’s erg te leven bij de jeugd: uitgaan op het eiland en 
de wetgeving rondom alcoholgebruik zijn belangrijke kwesties. Maar ook de mogelijkheden op het 
gebied van openbaar vervoer van en naar de kernen en de inzet van politie en handhaving zijn 
onderwerpen waar leerlingen een duidelijke mening over blijken te hebben.  
 
  



 

 
 
 
 
 
 
 
De les wordt afgesloten met een mooie noot van docent Thomas Korporaal: twee leerlingen die ooit in 
dit klaslokaal zaten, maken nu carrière in de (lokale) politiek: Robert Lievense (fractievoorzitter 
Leefbaar Schouwen-Duiveland) en Paola Alkemade (bestuursvoorzitter CDJA). Wie weet zitten er dus 
ook in deze klassen wel toekomstige politieke talenten! 

 
Praktijkonderwijs 
 
Praktijkonderwijs groeit 
Het leerlingenaantal van ons praktijkonderwijs op Pieter Zeeman is sterk groeiende. Zaten we enkele 
jaren geleden nog op 18 leerlingen, nu hebben we er al 36. Dit jaar hebben drie vmbo-leerlingen, die 
een meer praktische en ook korte route (van maar acht maanden) naar mbo 2 zochten, de weg naar 
onze school gevonden. We zijn dus hard op weg naar de veertig leerlingen! 

 
Rapport en ontwikkelingsplan 
Op dinsdag 15 januari zijn de pro-leerlingen in de middag vrij in verband met de spreekmiddag over 
het rapport en het ontwikkelingsplan. De mentor voert dan individuele gesprekken met de leerlingen. 
In de avonduren daarna, of op een andere afgesproken dag/tijd, spreekt de mentor met de 
ouders/verzorgers over de stand van zaken op school (rapport) en het vernieuwde ontwikkelingsplan. 
U krijgt begin januari per mail bericht van de mentor hoe laat u op school wordt verwacht voor het 
gesprek. Mocht u die avond niet kunnen, dan wordt er een andere dag en tijd met u afgesproken. 
 
Twaalf pro leerlingen op weg naar mbo 1-diploma 
Dit jaar hebben we maar liefst twaalf leerlingen (een record!) die goed op weg zijn naar het Entree 
mbo 1-diploma, wat een toegangsbewijs oplevert voor de meeste mbo 2-opleidingen. De berichten 
van oud-leerlingen die in vorige jaren naar niveau 2 zijn doorgestroomd geven ons aanleiding om 
deze studierichting binnen pro ook de komende jaren mogelijk te maken. De eisen voor rekenen en 
taal zullen dan wellicht wel zwaarder gaan worden.  
 
Première bestelsite voor pro 
Dit jaar geen rekening via post of mail met betrekking tot schoolgeld. We doen voor het eerst mee aan 
de bestelsite op de website van Pieter Zeeman. Dat is voor alle partijen nog even wennen. Er zijn nog 
maar weinig bestellingen binnengekomen. Dit kan bijvoorbeeld beteken dat onze kampeerplannen 
met de onder- en middenbouw niet door kunnen gaan: op dit moment zijn er namelijk nog maar vier 
aanmeldingen voor gedaan. Voor dit kamp wordt een bijdrage gevraagd van 95 euro. Mocht deze 
bijdrage een probleem opleveren, kijk dan even op de site van Stichting Leergeld: 
www.stichtingleergeld.nl  
 

Kerstviering en Efteling 
 
Met betrekking tot de kerstvieringen en het bezoek aan de Efteling op 21 december geldt dat 
leerlingen hierover nog apart bericht ontvangen. De inschrijving voor de Efteling is inmiddels gesloten. 
 

 
 
 
 
  

http://www.stichtingleergeld.nl/


 

 
 
 
 
Eindejaarsafsluitingen 
 
Op de dag van de eindejaarsviering is er een 40-minutenrooster en vervallen de lessen na het 6e 
lesuur. Op deze manier is er voor iedereen voldoende ruimte alle voorbereidingen te treffen voor de 
diverse activiteiten. Het programma voor de vieringen is als volgt: 
 
Jaar 1 – donderdag 20 december, 16.45-18.45 Thema Party 
    Locatie: Pieter Zeeman. Aanwezigheid verplicht. 
Jaar 2 – donderdag 20 december, 19.30-21.30 Thema Cozy Christmas 
    Locatie: Pieter Zeeman. Aanwezigheid verplicht. 
Jaar 3 en hoger, pro-m, pro-e – donderdag 20 december, 20.00-23.00 Thema Not so silent night 
 

Locatie: discotheek De Schuur, camping Duin&Strand Scharendijke (Kuierdamseweg 39D) 

 
Start lessen in het nieuwe jaar 
 
Op 7 januari start Pieter Zeeman het nieuwe jaar met een nieuwjaarsontbijt voor de collega’s. Daarom 
zijn de leerlingen het 1e uur vrij. Iedereen start dan om half 10 met de lessen. 
 

Pieter Zeeman Pieten helpen de Sint 
 
De leerlingen van Zorg en Welzijn hebben de Sint geholpen in het Huis van Sinterklaas. De afgelopen 
weken had de Sint weer zijn intrek genomen in het Stadhuismuseum in Zierikzee. Elke dag kwamen 
er diverse basisscholen langs die de Pieten hielpen met het vinden van een knuffel. Per zaal vond er 
een toneelstukje plaats en werden er spelletjes gedaan met de kinderen. Via een spannende film 
kwamen de kinderen erachter dat een Piet de knuffel mee had genomen om deze te maken. De 
leerlingen vonden het erg leuk om bij de kinderen een lach op hun gezicht te toveren. Ook was de 
organisatie van het Huis van Sinterklaas erg blij met de inzet van de Pieter Zeeman Pieten. 

 

 



 

 
 
 
 
Klankbordgroepen 
 
De eerste bijeenkomsten van zowel de klankbordgroep-ouders als de klankbordgroep-leerlingen zijn 
geweest. Het waren goede bijeenkomsten; de eerste ervaringen van het nieuwe schooljaar werden 
uitgewisseld en er werd uitgebreid op verschillende vragen en andere punten ingegaan. Zo kwamen 
het project Steward op School, de eerste ouderavond en de combinatiegroepen aan bod. We merken 
en waarderen als schoolleiding de positieve betrokkenheid van ouders en we kijken uit naar de 
volgende bijeenkomst! 
 

Bestellen software Slim.nl (voor ouders/verzorgers) 

 
Door middel van deze nieuwsbrief willen we graag de mogelijkheden van slim.nl onder uw aandacht 
brengen. Op de website van Slim is tegen sterk gereduceerde prijzen, software en ook hardware aan 
te schaffen. Het gaat hierbij met name om software waar de onderwijsinstelling licenties voor heeft 
afgesloten. Er is één uitzondering: wanneer via het leerlingaccount wordt ingelogd op Office 365 
(https://login.microsoftonline.com/) kan de laatste versie van Microsoft Office gratis geïnstalleerd 
worden; aanschaf via Slim is dan dus niet nodig. Mochten er zich bij aanmelding, bestelling of 
anderszins problemen voordoen, dan dient men altijd contact te zoeken met Slim.nl via info@slim.nl. 
Het is alleen mogelijk om met het emailaccount van uw zoon/dochter een account aan te maken bij 
slim.nl. Uitvoerige informatie over aanmelden en bestellen vindt u op de website van Pieter Zeeman, 
onder Actueel. 
 

Steward op school 
 
Misschien heeft uw kind er al iets over verteld thuis: al een aantal maanden zijn we op school bezig 
met het project ‘Steward Op School’. Iedere week komen er 14 nieuwe leerlingen aan de beurt om 
een week lang steward te zijn. In totaal doen er 9 klassen mee. Ieder stewardkoppel is tijdens de 
pauzes samen met een conciërge en docent verantwoordelijk voor een bepaalde ruimte. Aan het eind 
van de week zijn de leerlingen vooral trots dat “hun” ruimte zo schoon is gebleven, maar ook dat zij 
leerlingen durfden aan te spreken. Met dit project willen we ervoor zorgen dat de leerlingen en 
medewerkers met elkaar de ruimtes in de school schoon en ordelijk houden. Door de leerlingen niet 
als boeman aan te wijzen, maar juist onderdeel van de oplossing te maken, bereiken we dit samen. 
 
De ervaringen zijn tot nu toe heel positief! De ruimtes zijn mooi schoon, leerlingen spreken elkaar aan 
en dragen hun steentje bij. Door Omroep Zeeland is een item gemaakt over Steward Op School. Er is 
een leerling geïnterviewd en er is een stukje gefilmd in de pauze. 
Klik op deze link voor het filmpje. 
 
Marieke de Groote  
Coördinator Steward Op School  

 

https://login.microsoftonline.com/
mailto:slimdirect@slim.nl
https://www.omroepzeeland.nl/nieuws/109914/Jongeman-daar-ja-jij-met-je-blauwe-ogen-Raap-jij-dat-plastic-zakje-even-op
https://www.google.nl/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=2ahUKEwjYvMXaj-jeAhVN3KQKHT9mANQQjRx6BAgBEAU&url=https://www.rml.nl/tag/stewards/&psig=AOvVaw1eNTyZLyILyB5Y-BXpRYhv&ust=1542980293732999


 

 
 

 
 
 
Spaans 
 
Er was een brief verzonden naar kinderen vanaf 1 mavo tot 1 vwo, waarin stond dat je je kon opgeven 
voor de cursus Spaans. Ik had me opgegeven en was iedere week op maandag het 8e uur en om de 
week op donderdag het 1e uur naar Spaans gegaan. Jammer genoeg kon ik niet iedere donderdag in 
verband met de gewone lessen.  
We hebben een heel leuk klein groepje van vier kinderen. Nu is de cursus weer bijna voorbij, jammer 
genoeg. Ik heb in een korte tijd veel geleerd en ik vond het erg leuk! 
 
Mette uit 1C 
 

Informatieavond nieuwe brugklassers 
 
Op dinsdag 6 november 2018 was er een informatieavond voor nieuwe brugklassers.  
Tijdens die avond gaf eerst de rector informatie. Vervolgens konden ouders en de kinderen bij 
verschillende leerlingen van Pieter Zeeman vragen stellen over hoe het is hier op school. Er waren 
drie rondes waarin je iedere ronde weer nieuwe mensen aan je tafel kreeg. Dat speeddaten werd 
gedaan door een onderbouw- en bovenbouwleerling samen. Zo konden ze alle twee iets vertellen 
over hoe ze het ervaren op school. De vragen waren heel verschillend: van de vraag of er gepest 
wordt op deze school tot wanneer de pauzes zijn. Wij vonden het een erg leuke avond. 
 
Vera en Fleur Beukers (4 havo en 1F) 
 

Partypuberz 
 
Afgelopen maand zijn we met een band coaching project gestart voor onze schoolband. Onder de 
bezielende leiding van Nicky Jonker en Gwen van Oeveren (allebei oud Partypuberz) wordt er vooral 
aan de muzikale presentatie gewerkt, waarbij ook muzikale concentratie centraal staat. We hopen u 
onze vooruitgang te kunnen laten zien in de komende optredens.  
Het band coaching project wordt mogelijk gemaakt door sponsorgelden van Zeelandia. Ook hebben 
de PartyPuberz pasgeleden zeer fraaie nieuwe T-shirts gekregen van Van Oeveren Vervoer en van 
Van Vliet Heijwerken. Heeft u onze optredens van het afgelopen jaar op de Havendagen, in de Oude 
Kerk en op de Neeltje Jans gemist? Dan bent u van harte uitgenodigd voor een van onze volgende 
optredens: 
 
23-1 Open dag Pieter Zeeman  
25-1 Aemstie (Burgh Haamstede)) (NB: het optreden op Aemstie is alleen toegankelijk voor de jeugd.) 
 
Frans Friederich 
  



 

 
 
 
 

Poëzieposters (Nederlands) 
 

 
Eind november werkten de leerlingen van klas 1F aan hun eigen poëzieposters, geïnspireerd door de 
welbekende posters van Plint (www.plint.nl) Iedereen schreef zijn eigen gedicht en illustreerde dat. De 
resultaten zijn opgehangen in lokaal 143 en worden ook gebundeld voor de leerlingen. 
 

Afvalfietstocht 9 oktober 2018 
 
Ook dit jaar is er een afvalfietstocht georganiseerd door het Natuur-
milieueducatiecentrum Schouwen-Duiveland in samenwerking met Pieter Zeeman. 
Alle leerlingen uit het tweede leerjaar mavo, havo en vwo deden mee. Het doel van 
deze afvalfietstocht is dat we het milieubewust gedrag van jongeren proberen te 
bevorderen door hen kennis te laten maken met de manier waarop in 
bedrijven/instellingen wordt omgegaan met afval. Twintig bedrijven namen hieraan 
deel. 
 
Op dinsdag 9 oktober om 09.15 uur gaf wethouder mevrouw Ankie Smits het startsein en daarna 
gingen de leerlingen in groepjes op de fiets langs een aantal bedrijven in Zierikzee en omgeving om 
voorlichting te krijgen over de diverse afvalstromen. Daar moesten zij ook een vragenlijst invullen en 
bij sommige bedrijven kregen ze een rondleiding. Na afloop kreeg iedere leerling een mini-kliko. 
H2A, HV2A en V2A hebben ’s middags aan elkaar een presentatie gegeven over een van de 
bezochte bedrijven. M2A, M2B en MH2A hebben hun presentatie tijdens een van de biologielessen 
/mentorlessen gehouden. 
 
We hebben inmiddels veel positieve reacties mogen ontvangen, zowel van bedrijven, leerlingen en 
collega´s. Omroep Zeeland heeft er een korte maar leuke reportage van gemaakt. Het was een leuke 
en leerzame dag waarbij het weer gelukkig ook meewerkte. Hierbij wil ik dan ook Ada Schreurs van 
het NME-centrum bedanken voor de samenwerking. Ook dank aan het Roosterbureau, receptie en 
alle collega’s die als begeleiders hebben meegeholpen. 
 
Zie de foto’s op de volgende pagina. 
 
Hanneke Zuidgeest  
 
 
 
 
 
 
 

http://www.plint.nl/
https://www.omroepzeeland.nl/nieuws/108685/Afvalfietstocht-moet-leerlingen-bewust-maken-van-afval


 

 
 
 
 
 

           
        

                                             
     

Rome 2018 - 6 vwo en 5 havo  

In de week van 5 november vertrokken leerlingen uit 6 vwo en 5 havo naar Rome. Zij bezochten daar 
onder meer het Colosseum, het Pantheon en het Forum Romanum. Daarnaast hadden ze een mooie 
ontmoeting met Antoine Bodar en gingen ze naar Vaticaanstad. De leerlingen schreven er zelf een 
prachtig en humorvol verslag over. U vindt het gehele, zeer uitgebreide, verslag achterin deze 
nieuwsbrief. 

Vwo 6 bezoekt CERN in Genève 

 
Van maandag 5 november tot en met vrijdag 9 november zijn de NG/NT-leerlingen van 6 vwo onder 
begeleiding van de heren Schootemeijer en Van Gelder naar Genève geweest. Maandagmorgen 
halfnegen was het vertrek per vliegtuig vanaf luchthaven Zaventem en vanaf dat ogenblik werd de 
leerlingen een druk programma voorgeschoteld.  
Maandagmiddag deden ze een verkenning van de stad met bezoek aan de kathedraal Saint-Pierre en 
de Jet d’ Eau, misschien wel de bekendste plek van Genève. Dinsdag stond volledig in teken van het 
bezoek aan de deeltjesversneller van CERN. ’s Morgens bekeken ze de exposities Universe of Particles 
en de Microcosm en ’s middags kregen ze een college deeltjesfysica van dr Erwin Bielert en maakten 
ze een ondergronds bezoek aan de CMS detector. 
Woensdag was er tijd voor een lecture bij WMO, de World Meteorological Organisation, een 
gespecialiseerd agentschap van de VN. Het thema van de lezing was ‘Global Warming and Climate 
Change’. In de middag bezochten ze het Palais des Nation, hoofdkwartier van de Verenigde Naties. 
Genève is de geboorteplaats van Henri Dunant, grondlegger van het Rode Kruis. Donderdagmorgen 
volgde daarom een guided tour in het museum gewijd aan deze organisatie. In de middag bezochten 
ze een thema-expositie over ‘Fourmis’ (mieren) in het Musée d’Histoire Naturelle en het Patek Philippe 
museum met een schitterende en kostbare collectie horloges. 
  



 

 
 
 
 
 
 
 
Met een gezamenlijke pizza in restaurant La Navigation donderdagavond en vrijdagmorgen het Musée 
d’Histoire des Sciences is de week waardig en gezellig afgesloten. 
 
De leerlingen schreven nog een mooie rap over de Genève-reis: 
Bij Patek Philippe mooie klokjes, daarna het rode kruis en eten met stokjes. 
In het natuurmuseum het bestuderen van spinnen, alle soorten en maten je kan het zo gek niet  
verzinnen. Laatste avond pizza chappen, snel weghappen en nog een wandelrondje.  
Daar stond je, weer op het vliegveld. Een laatst riant applaus voor onze grote heren. Niet alleen een 
geweldige reis maar ook genoeg om te leren!” 
 

BTZ-dag  

Op 21 november zijn we met school naar een BTZ-dag geweest om te kijken wat het inhoudt en welke 
opleidingen we zouden kunnen doen. We zijn naar elektrotechniek, schilderen en logistiek geweest. 

Als eerste zijn we naar elektrotechniek geweest. Daarbij hebben we een discolamp gemaakt en veel 
met elektriciteit gewerkt. In de tussentijd dat we het lampje gingen maken, werden we geroepen en in 
groepjes verdeeld. Met de groepjes werden we naar verschillende mensen geleid die ons dingen 
gingen uitleggen, zoals hoe een windmolen werkt. We mochten ook nog een virtual reality-bril op en 
zo konden we zien hoe een bouwterrein er echt uitziet. 
Toen we klaar waren, gingen we naar het onderdeel schilderen. Toen we daar aankwamen, mochten 
we gelijk gaan zitten en werd er aan ons uitgelegd wat we moesten doen. We mochten een saai blik 
omtoveren in een blik met leuke kleuren. Als laatst mochten we er leuke letters op plakken en kregen 
we een zakje pepernoten mee.Het laatste onderdeel was logistiek. We hadden daar veel verschillende 
onderdelen. Als eerste mochten we een quiz doen en daarbij kon je iets winnen. Toen we daar klaar 
waren, gingen we naar het volgende onderdeel. Daarbij moest je in een stoel zitten en moest je de 
containers goed leggen in de boot. We mochten ook nog kijken hoeveel containers er in een boot 
konden. Toen we het antwoord wisten, mochten we op een stoel zitten om te kijken hoe het was om in 
een vrachtwagen te rijden. Nadat we dit hadden gedaan, hadden we pauze en gingen we weer terug 
naar Zierikzee. 
Ik vond het onderdeel schilderen het leukst, omdat je daar jezelf kon zijn. Ik vond het onderdeel 
logistiek minder leuk, omdat het niet echt iets voor mij is. Ik heb geleerd wat het allemaal inhoudt en 
wat mij leuker lijkt en wat minder leuk. 

Voortgang nieuwbouw 
 
Het lijkt nog ver weg, maar de eerste stappen voor het realiseren van ons nieuwe gebouw zijn al 
gezet. In de zomervakantie werd er al gesondeerd (bepalen van het draagvermogen van de grond). 
Het begin is er! 
 

             



 

 

 
 
 
 
Onderzoeks- en projectruimte Het Zout geopend 
 
Donderdag 15 november voor de leerlingen een werkplek geopend naast het LeerPlaza Zuid.  
 
De voormalige stilteruimte heet nu Het Zout. In deze projectruimte werken studenten en leerlingen aan 
opdrachten, geven we presentaties, kunnen leerlingen met vragen terecht, kunnen partners van het  
Living Lab Schouwen-Duiveland vergaderen en leerlingen en studenten ontmoeten.  
 
Het Living Lab Schouwen-Duiveland (LL SD) is een samenwerkingsverband waarbij Gemeente 
Schouwen-Duiveland, Rijkswaterstaat, Waterschap Scheldestromen en de HZ, University of Applied 
Sciences zijn aangesloten. Het Living Lab Schouwen-Duiveland streeft naar een samenwerking die 
maatschappelijke meerwaarde binnen en rond infrastructuurprojecten en gebiedsontwikkeling kan 
realiseren. Eén van de taken van het LL SD is dan ook het onderbouwen van een link tussen 
middelbaar en hoger onderwijs. Pieter Zeeman van de Pontes Scholengroep is op Schouwen-
Duiveland de aangewezen VO-partner voor de HZ. 
 
Voor komend schooljaar betekent dit o.a. dat een aantal leerlingen wordt begeleid bij hun 
Meesterproef en staat het Technasium project van de vierde klas vanaf november in het teken 
van een opgave voor de gemeente Schouwen-Duiveland, namelijk Klimaat Adaptatie.  
 
Dinsdag 4 december j.l. zijn de leerlingen in de Raadszaal van het gemeentehuis ontvangen door de 
heren Paauwe en Van Sante. Na een uitleg over het waarom van klimaatadaptatie en het beleid 
eromheen gingen ze in gesprek de uitdaging aan om jeugd te betrekken bij de planvorming rondom 
klimaat adaptatie. Per slot van rekening zijn zij het die over 30 jaar met de gevolgen van de 
hedendaagse aanpak moeten leven. Ten slotte kwamen de leerlingen zelf met het voorstel om een 
jongerenraad voor de klimaatproblematiek op te richten. De school werd als facilitator naar voren 
geschoven, als een plaats waar leerlingen elkaar makkelijk kunnen vinden. Laat dat nu ook de 
bedoeling zijn van ons projectlokaal Het Zout. Elke vrijdag is daar iemand van de HZ aanwezig waar 
leerlingen met hun vragen terecht kunnen. 

 
Jenny van der Welle 
 
docent Watermanagement  
HZ University Of Applied Sciences  
en  
contactpersoon van het Living Lab Schouwen-Duiveland 
 

  



 

 
 
 
 
Op de agenda 
 
17-12   Excursie Amsterdam M4, H5 

 Project ‘Lang leve de liefde’ klas 2+3 

 Voorlichting Sociale Media klas 1 

18-12  Stage M3 en M4 

 Meeloopdag M2 

 Excursie Den Haag H5/V6 

 Workshop CKV V4 

20-12   Kerstgala’s onderbouw en bovenbouw 

21-12   Winterefteling 

07-01 Presentaties Technasium  

23-01 Open Dag Pieter Zeeman 

28-01 Eindpresentaties profielwerkstukken havo/vwo 

29-01  Eindpresentaties profielwerkstukken mavo 

31-01 Openbaar tentamen kunst/muziek h5/v6 (avond) 

07-02 Voorlichting mbo M3 

01-03 Excursie Breendonk M3/H3/V3 

21-03 Kangoeroewedstrijd klas 1 

25-03 Berlijnreis 4H/4V 

 Amazoneweek klas 1 

 Presentaties Technasium 

 Schoolkamp BKM 

  



 

 
 
 
Uitgebreid verslag Rome-reis 6 vwo, 5 havo 
 
Maandag 
 
Het was nog even spannend, maar de Rome reis gaat echt door en we 
vertrekken morgen al. De rest van de vwo-klas gaat naar Genève en die 
zijn vandaag al vertrokken.  
We zijn dus maar met zijn zessen vandaag. Met gym hebben we dus maar 
reuzetafeltennis gespeeld met een glitterstrandbal, je moet toch iets.  
De voorbereidingen voor de reis zijn al een tijdje terug begonnen.  
Iedereen uit de vwo-klas kreeg een object aangewezen waar hij/zij een 
presentatie over moest houden in Rome zelf. Ondertussen heeft iedereen 
dat af en kan gaan beginnen met de tas inpakken. Dat doet iedereen op 
zijn eigen manier, zo is de 1 dezelfde avond nog klaar en begint de ander 
pas 1 uur voor vertrek…  
(Ilse Verkaart) 

Dinsdag 

Na bijna 6 jaar met spanning wachten, speculeren, en vooral heel lang ernaar uit kijken was het dan 
eindelijk zo ver: we stonden op Zaventem. Iedereen stond precies om tijd klaar, behalve (wat later 
deze week nog vaker voor zou komen) Meneer van Jole en Mevrouw van der List. Voor sommige niet 
erg, die konden namelijk nu hun smaakpapillen verbreden door de heerlijke boterkoek van Lianne. 
Wat boterkoek, gewacht, gesprekken over wie de grootste koffer had en het zoeken van de leraren 
verder kon de reis echt officieel beginnen. Wat we alleen door al de zenuwen en vreugde even 
vergeten waren, was dat ons ruimbagage wel eerst afgeleverd moest worden voor we door de douane 
konden. Daar gingen we dan in het vliegtuig, allemaal verspreid en sommige vol angsten door de 
eerste keer. Krap 2 uur later waren we weer met onze voeten op de grond en nu wel in Italië (WAT?!). 
Iets dat zeker iedereen moest weten en we vaak aangehoord hebben is dat Fleur en Marsha heel veel 
beenruimte hadden doordat ze bij de nooduitgang zaten. Toen bleek dat we een privé bus hadden 
was dit herhalen gelukkig over. Onderweg naar ons hotel begon de verrijking van ons brein met iets 
bijzonders, de eerste ontmoeting met de bekende Mussolini bogen. Rond 8 uur waren we dan echt 
aangekomen in ons hotel vlak naast Termini en was de reis dan eindelijk echt van start gegaan.  

(Lotte Tieleman) 

 

 

 
 
 



 

 
 
 
 
 
Woensdag 
 
Het is nog maar de eerste dag en we hebben al zoveel gezien. We zitten (tot nu toe) vol energie en de 
sfeer zit er lekker in. ’s Ochtends stonden we al om 9 uur bij de metro, die ontzettend druk was tijdens 
de ochtendspits. We gingen naar de kerk St. Maria del Popolo waar Lotte haar inspirerende 
presentatie deed over 2 schilderingen van Caravaggio. Het plein waar de kerk zich bevond was heel 
bijzonder, aangezien keizer Nero hier was gestorven en Luther Rome betrad. Toen waren we alweer 
klaar met Rome en Italië en vervolgden we onze reis in een ander land, namelijk Vaticaanstad. Daar 
gingen we eerst naar de Vaticaanse musea. Dit was een heel groot en indrukwekkend museum, met 
beelden en schilderijen uit de tijd van de Oude Grieken tot aan nu. Wij mochten ook zelf onze 
tekenkunsten oprakelen, die zelfs Marsha toch een beetje bleek te bezitten. De Sixtijnse kapel, een 
hele belangrijke plek in de christelijke wereld omdat daar bv. de nieuwe paus verkozen wordt, hebben 
we daar ook bezocht. Er leek geen einde aan het museum te komen en toen dat uiteindelijk wel zo 
bleek te zijn, hadden wij behoefte aan eten en rust.  
Bij de Sint Pieterskerk moesten we nog even in de rij dus toen hadden we alle tijd om de verhalen 
achter de imposante kerk en het plein te horen. Eenmaal binnen waren we omvergeblazen bij de 
grootte van deze kerk en het mooie altaar van Petrus. Toen we weer naar buiten kwamen begon het 
al donker te worden en zag de kerk, die nu prachtig verlicht was, er bijna nog mooier uit. Daarna zijn 
we naar een Irish Pub gegaan om de wedstrijd van Ajax tegen Benfica te kijken, want het leven gaat 
buiten Rome gewoon door, al zou je dat bijna vergeten. 
 
(Ilse Verkaart) 
 

   

Donderdag  

Wederom een dag in Rome, wederom een vol schema. Het is 20 graden buiten en de zon schijnt, we 
gaan weer genieten! Vandaag beginnen we de dag actief met een intense race op de historische 
paardenrenbaan, het Circus Maximus, aan de foto is duidelijk te zien wie de overtuigende winnaars 
waren. Na deze intense krachtmeting werd het tijd om door te gaan naar het volgende onderdeel van 
het programma: het Forum Boarium. Dit forum heeft roots als markt die teruglopen tot de oudheid. Op 
dit forum waren de tempels van Hercules Invictus en Portunus te zien. Hier erg dichtbij was de Santa 
Maria in Cosmedin, een prachtige 6e -eeuwse basiliek, met een mooi middeleeuws interieur. Hier 
gingen we natuurlijk naar binnen. Bij deze kerk staat de welbekende Bocca della Verità, oftewel de 
mond der waarheid. Het was gebruikelijk om hier je partner mee naartoe te nemen wanneer diegene 
verdacht wordt van overspel of andere leugens, en wanneer deze persoon zijn hand in de mond kon 
zonder vingers kwijt te raken, wist men dat diegene de waarheid sprak.  



 

 

 

 

Dit hebben we niet durven testen, dus zijn we doorgelopen richting het Theater van Marcellus, waar 
meneer Van Jole onderweg dacht een nijlpaard te zien, terwijl dit vrij duidelijk een neushoorn was. 
Eenmaal bij het Theater van Marcellus vertelde meneer van Jole samen met mevrouw van der List het 
verhaal over dit indrukwekkende gebouw, waarvan de bouw door niemand minder dan Julius Caesar 
al in gang werd gezet. Het was na het aanschouwen van dit Theater dat meneer Van Jole ons wees 
op de neo-romeinse bouw van Mussolini, die onze kijk op Rome voorgoed veranderd heeft.  

‘Vrije’ tijd, we hadden op dit moment voor het eerst in de reis. Tijd voor onszelf, maar werden wel 
vrijgelaten met een belangrijke opdracht, reserveringen maken voor het avondeten voor de komende 
twee dagen. Vol met misplaatst zelfvertrouwen vertrokken we naar de aangeprezen wijk Trastavere, 
we stapten dan ook uit bij de tramhalte die dezelfde naam kende. Ook met deze opdracht in ons 
achterhoofd vond de hele groep dat we ergens aan toe waren; gelato. Naast het tramstation waren we 
al vrij snel gestopt, aangezien ze dat daar verkochten en het er goed uitzag. Na het nuttigen van deze 
versnapering begonnen we als groep aan onze zoektocht, maar we konden de leuke straatjes met 
allemaal restaurantjes helemaal niet vinden. We hebben uiteindelijk toch maar twee restaurantjes 
uitgekozen en gereserveerd op de naam van Góló, aangezien Jole lastig uit te spreken was voor de 
Italiaanse obers.  

Na dit avontuur was het tijd voor Laura haar presentatie, en gingen we onderweg naar het abnormaal 
indrukwekkende Pantheon, waar ze onze kennis verruimde over dit bekende gebouw. Na het 
Pantheon vertrokken we naar een van de meest indrukwekkende kerken die we deze reis hebben 
gezien, de Sopra Minerva. Toen we al een tijdje stonden te genieten van deze geweldige tijd begon de 
tijd te tikken, en konden we allen de zenuwen beginnen te voelen, een van de momenten waar we het 
meest naar toe aan het leven zijn geweest zal bijna aanbreken. We vertrekken uit de Sopra Minerva 
en lopen via het Piazza Navona richting de Santa Maria dell Anima, waar we binnen op de 
kerkbankjes plaatsnemen, en geduldig wachten. De klok slaat 4, en we wachten nog steeds, wat als 
er iets mis is? Meneer Van Jole gaat informeren. Even later gebeurd het, en een klein deurtje aan de 
linkerkant van het hoofdaltaar gaat open, en daar staat hij 
daar: Antoine Bodar. Meneer Bodar is een Nederlandse 
priester in Rome, bekend van onder andere zijn talrijke 
gastoptredens bij De Wereld Draait Door, en hij heeft tijd voor 
ons vrij kunnen maken. Hij begint met zich verontschuldigen 
en verklaart dat er iets mis gegaan is met zijn planning. Na 
een prachtig verteld stuk over het leven en geloof is er ruimte 
om vragen te stellen, en met deze vragen vullen we de tijd 
met gemak.  

Voor meneer Bodar begint de tijd te dringen, en zal hij echt 
weg moeten gaan om zijn trein te halen. We bedanken 
meneer Bodar en vertrekken uit de kerk, tijd om even terug 
naar de hotelkamers te gaan om even bij te komen van de 
dag. Na een ruim uurtje vertrekken we naar het restaurant in 
Trastavere waar we die middag gereserveerd hadden, Popi 
Popi. Hier genieten we van Italiaanse kookkunsten, en beleven we een geweldig gezellige tijd. Na het 
eten vertrekken we weer naar het Hotel, waar we met een paar mensen nog een drankje doen, en 
daarna snel onder de dekens kruipen, een geweldige dag achter de rug, en morgen weer een voor de 
boeg.  

(Tom van der Meer) 

 



 

 

 

 

Vrijdag 9 november 2018  

Deze vrijdag begon al geweldig, omdat onze geliefde John van Jole een prachtige nieuwe zonnebril 
had gekocht met knalblauwe glazen. We begonnen met het Colosseum. Dit Colosseum vonden we 
eigenlijk veel ingewikkelder dan verwacht. Als groep hadden we namelijk besloten dat we hoe dan 
ook, beneden in het Colosseum zouden komen. Na 10 trappen en 70 rondjes te hebben gelopen, was 
het tijd om naar de Uscita gegaan. Hieraan gekomen kregen we te horen dat we überhaupt geen 
toegang hadden om naar de onderkant van het Colosseum te gaan, omdat we hier te weinig geld voor 
hadden betaald. Hierna vertrokken we naar het Palatijn dit is 1 van de weinige heuvels in Rome, voor 
het betreden werd aan ons duidelijk gemaakt dat we absoluut niks mochten meenemen, we zouden 
dan namelijk 10.000 euro moeten betalen en het op de plaats zouden moeten terug leggen waar het 
vandaan kwam. De Palatijn gaf een ontzettend mooi beeld over Rome. Na de Palatijn vertrokken we 
naar het Forum Romanum. Hier zou Fleur haar presentatie doen, omdat zij bijna volwassen is, zou zij 
haar presentatie niet over 1 bouwwerk, maar over 2 bouwwerken doen, namelijk de triomfbogen van 
Septimus Severus en die van Titus. Uiteraard had Fleur totaal geen moeite met deze opdracht en 
deed ze haar presentatie fenomenaal. Hierna liepen we nog een tijdje rond over het Forum Romanum, 
wat erg indrukwekkend was. Vervolgens gingen we nog drie kerken bezichtigen, namelijk de Santa 
Constanza, de Santa Maria della Vittoria en de Thermen van Diocletianus. Dit waren drie hele 
verschillende, maar allemaal ontzettend mooie kerken. Als laatste was het tijd voor een heerlijk diner. 
Aangezien wij hadden mogen reserveren hadden we besloten om het uit gemak bij het restaurant 
naast die van gisteren te doen, eigenlijk was dit ook omdat er een hele aardige man buiten stond die 
er helaas op deze vrijdag niet was. Dit restaurant had een erg angstaanjagende kelder en er werden 
gemiddeld minder pizzaatjes gegeten dan op de andere dagen. Kortom een bijzondere, maar weer 
een ontzettend mooie dag.  

       

(Marsha Mol) 

 

  



 

 

 

 

Zaterdag  

De presentatie van Marsha was een prima start, veel geleerd over Mozes, dus doel 
bereikt. In Ostia genoten we van oude stenen en bomen, onder de indruk van het 
feit dat de restanten van deze Romeinse havenstad nog steeds zichtbaar zijn. Hier 
heeft Anton de moed verzameld om ons te entertainen met een monoloog uit de 
Griekse mythologie, wat als we eerlijk zijn, vrij ongepast is in een oorspronkelijk 
Romeins theater. Desalniettemin was het een prachtig optreden waarbij hij niet 
alleen onze aandacht wist te trekken, maar ook die van een passerende groep 
senioren. Het concept van aandacht trekken begonnen we onderhand aardig in de 
vingers te krijgen, in de Santa Maria kwamen we namelijk vrij vrolijk over. Zo vrolijk 
zelfs, dat een kerkbewaker onze kant op kwam stormen. Hij bleek het niet eens te 
zijn met onze stemming. ‘’Why are they laughing?’’ vroeg hij ons. Meneer van Jole 
bleef kalm, ondanks de dreigende toon van de man. ‘’They’re happy people.’’ 
Probleem opgelost, gevecht in de kerk voorkomen. Later die dag bracht Tom ons 
wat bij over de Il Gesù, wederom een presentatie van kwaliteit. Aangezien de zon 
al onder was hebben we helaas de hemelse lichtinval waar hij over sprak niet 
kunnen ervaren. Maar je kunt niet alles hebben in het leven, zoals Antoine Bodar 
ons eerder deze week leerde. Ook het diner was interessant, zeker voor Anton die moeite had om zijn 
pasta op de juiste wijze te eten. De ober was bijzonder vriendelijk en heeft Anton een beetje cultuur 
bijgebracht door het hem persoonlijk te leren. De zaterdag hebben we afgesloten met een bezoek aan 
de Trevi fontein. Prima besteding van de zaterdag dus.   (Fleur Pouw) 

 

 

  



 

 

 

 

Zondag 11 november  

Vandaag is alweer onze laatste dag. Heel gek idee. Het weer is 
onwijs goed en we hebben het allemaal heel erg naar ons zin in 
het mooie Rome. In de ochtend zijn we naar de Ara Pacis 
geweest, een vredesaltaar. Hier heeft Ilse een goede 
presentatie gegeven. Door deze informatie kijk je meteen 
anders naar het vredesaltaar. Vervolgens liepen we langs de 
Tiber en Castel Sant’Angelo naar een ander land, namelijk 
Vaticaanstad. Onderweg kregen wij natuurlijk genoeg informatie 
van onze docenten over alle mooie gebouwen. Eenmaal 
aangekomen in het Vaticaan zouden wij gezegend worden door 
de paus. Dit moment is moeilijk te beschrijven. Het is erg 
indrukwekkend om iedereen te zien wachten op de paus. En 
daar is hij ineens! Iedereen klapt en het is erg bijzonder om mee te maken. Na de zegening hadden 
wij vrije tijd gekregen en wilden wij graag de veelbesproken ‘suikertaart’ op (Piazza Venezia). Onze 
docenten wilden dit gebouw zeker niet betreden, waardoor wij erg nieuwsgierig waren geworden. Op 
de ‘suikertaart’ zijn wij helemaal naar boven gegaan. Wat een uitzicht heb je daar zeg! Het is onwijs 
leuk om de hele stad Rome te zien en precies aan te kunnen wijzen waar wij allemaal zijn geweest. 
Wij zijn allemaal van mening dat de ‘suikertaart’ in het programma moet komen. Na onze trip naar de 
‘suikertaart’ was het alweer tijd om te verzamelen, zodat we naar het vliegveld konden. Met onze privé 
bus werden we naar het vliegveld gebracht waar we redelijk lang hebben moeten wachten. Uiteindelijk 
zaten we allemaal in het vliegtuig en toen kwam toch even het besef dat we nu echt naar huis gaan. 
Onze Romereis, waar we zolang naar uit hadden gekeken, zat er nu echt op. Het is fijn om weer naar 
huis te gaan, maar wat gaan we Rome missen. (Laura Reijntjes) 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 


